
Zápis z jednání Školské rady při Základní škole Velehrad 

konané dne 25. května 2017 

 

Přítomni:  

Za zákonné zástupce nezletilých žáků: Adriana Lužová, Pavel Slavík, Marie Úrichová 

Za pedagogické pracovníky: Mgr. Kateřina Horáková, Mgr. Gabriela Kohoutková 

Za zřizovatele: Mgr. Aleš Mergental, Jitka Točková, Miroslav Kovářík 

Omluveni:   

Mgr. Eva Samcová 

Host: 

Mgr. Radomír Válek, Mgr. Hana Dvořáčková 

 

Průběh jednání: 

 

1. Minimální preventivní program (MPP) 

Členové školské rady projednali MPP. Byla diskutována rozsáhlost materiálu, Mgr. 

Kohoutková vysvětlila, že nejdůležitější jsou strany 11 – 13, kde je pro jednotlivé třídy 

popsáno, s čím se děti v rámci prevence setkají. Témata jsou volena tak, aby seděla s 

učivem, které se v jednotlivých ročnících probírá.  

 

2. Beseda pro rodiče – metoda prof. Hejného 

Paní Lužová navrhla organizaci besedy na téma matematika metodou prof. Hejného. 

Semináře pro rodiče nabízí společnost H-mat, která tuto metodu zaštiťuje a šíří. Bylo 

dohodnuto, že Mgr. Kohoutková spolu s Ing. Matouškovou (školní asistentka, která má 

na starosti mj. besedy) tuto besedu zajistí tak, aby mohla proběhnout v září nebo v říjnu.  

 

3. Jednací řád školské rady 

Nový jednací řád školské rady byl jednohlasně schválen. 

 



4. Aktualizace školního vzdělávacího programu (ŠVP) k 1. září 2017 

Pan Slavík informoval členy o nutnosti setkat se v rámci školské rady už v srpnu, aby 

mohl být schválen nový aktualizovaný školní vzdělávací program. Bylo dohodnuto 

setkání školské rady na 31. 8. 2017 v 15 hodin.  

Na tomto ŠVP, které by mělo mj. také zahrnout téma inkluze, už začali pedagogové 

pracovat. Nastupující paní ředitelka Olbertová zve k aktualizace i někoho z členů školské 

rady. Na toto téma proběhla diskuze, téma zůstalo otevřeno bez závěrů.  

 

5. Konkurz na ředitele ZŠ Velehrad. 

Mgr. Mergental informoval o průběhu konkurzu. Přihlásilo se 11 zájemců, konkurzu 

samotného dne 4. 5. 2017 se nakonec zúčastnilo 10 zájemců. 

Volební komise měla 11 členů: za školní inspekci Mgr. Švrček, za krajský úřad Mgr. 

Blecha, ředitel ze školy z regionu Mgr. Pikner (ZŠ Polešovice), za ZŠ Velehrad Mgr. 

Samcová, za zřizovatele Mgr. Mergental a Mgr. Hřebecký (poradce ze společnosti  

Eduin), za školskou radu  paní Točková. 

Paní Točková nahradila pana Slavíka, který se z osobních důvodů nemohl účastnit 

otvírání obálek dne 4. 4. 2017.  

Mgr. Megental hodnotí konkurz jako otevřený, transparentní a kvalitní. Dne 4. 5. 

proběhlo deset individuálních pohovorů, uchazeči měli zpracované koncepce, členové 

volební komise tyto koncepce četli a dopředu si připravili konkrétní otázky ke 

konkrétním uchazečům.  Všichni členové komise pracovali celý den svědomitě, čestně a 

fundovaně.  

V 18:30 byl vyhlášen před všemi zúčastněnými výsledek hlasování volební komise: 

1. Mgr. Olbertová 

2. Mgr. Tománková 

3. Mgr. Sukaný 

4. Mgr. Kovaříková 

Mgr. Mergental se rozhodl jmenovat do funkce ředitelky ZŠ Velehrad Mgr. Olbertovou.  

6. Činnost školní psycholožky 

Jako host se školské rady zúčastnila školní psycholožka Mgr. Hana Dvořáčková, která na 

naší škole působí od ledna 2017, aby nás informovala o své činnosti. Pan Slavík se 

zajímal o to, jak paní psycholožka hodnotí svou práci ve škole.  



Mgr. Dvořáčková vyjádřila názor, že svou činnost nemůže hodnotit šířeji, protože je 

to  pozice, která je pro školu nová a jako taková se buduje a rozvíjí delší dobu. Do své 

práce však vklouzla překvapivě rychle, protože zakázky byly od samého začátku, a to ze 

strany rodičů, učitelů i vedení školy. Paní psycholožka navštívila každou třídu nejméně 

dvakrát. Cílem první návštěvy bylo seznámení žáků s pozicí psychologa na škole a s jeho 

náplní práce, během druhé návštěvy proběhlo dotazníkové šetření zaměřené na 

zmapování klimatu třídy a vztahů ve třídě. Výsledky toho šetření paní psycholožka 

konzultovala s třídními učiteli.  

Ve škole také  vzniklo školní poradenské pracoviště, kde se pravidelně schází vedení 

školy, metodik prevence, výchovný poradce, školní psycholog, školní asistent a 

koordinátor inkluze.  

Paní psycholožka je ve škole zaměstnána na poloviční úvazek, dovede si však představit 

pracovat na úvazek plný. Její práce by mohla zahrnovat také preventivní a systémové 

činnosti, na které teď aktuálně nemá dostatek času, protože se zabývá zakázkami od 

rodičů a učitelů a aktuálně řešenými záležitostmi. Dále se nabízí organizace setkání 

pedagogů - např. výměna zkušenosti, přiklady dobré praxe. Možností je hodně. (osobně 

ale paní psycholožka o plný úvazek zájem nemá - působí ještě na jiné škole.) 

Paní Lužová se ptala, jak dlouho trvá projekt, v rámci kterého je ve škole placena. Projekt 

„ Škola pro všechny: Inkluze jako cesta pro efektivní vzdělávání všech žáků“ trvá tři roky, 

ale školní psycholog je placen z projektu jen 18 měsíců. Mgr. Mergental vzal na vědomí, 

že se tímto zřizovatel a vedení školy bude muset zabývat do budoucna.  

Pan Slavík poděkoval Mgr. Dvořáčkové za účast a informování o své činnosti. 

 

Zapsala: Adriana Lužová 

Schválil: Pavel Slavík 

  

 


